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AJUNTAMENT DE LLUBÍ 
   ILLES BALEARS 
 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE LA COMISSIÓ INFORMAT IVA PERMANENT 
GENERAL DE DÍA 15 D’OCTUBRE DE 2014.  
 
Data:    15 d’octubre de  2014 
Caràcter: ordinari 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00   hores 
Fi:      21,00 hores 
Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial de Llubí 
Persones assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
-     1er Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló   
-     2º  Tinent de batlle,  Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
-  Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
-     Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
-  Regidor,  Sr.  Cristòfol Riera Solé  
-  Regidor,  Sr. Miquel Perelló Gelabert  
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa:  ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la corporació 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació que 
formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior  (Sessió ordinària de dia  10 de setembre de 
2014), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN  CONVENI INTERMUNICIPAL DE “TARGETA CIUT ADANA”.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 d’octubre de 2014, que deia: 
 
“Vist el projecte de conveni remès per l’Ajuntament de Palma,  per què els residents en aquesta 
localitat de Llubí  puguin fer ús del transport urbà col·lectiu de viatgers que presta l’EMT a Palma, 
amb les mateixes condicions que l’Ajuntament de Palma té establertes per als seus residents, a 
través de les possibilitats que ofereix la tecnologia aplicada a la seva Targeta Ciutadana. 
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia,  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
Primer.- Aprovar el conveni adjunt, tal i com apareix redactat, facultant al Sr. Batlle per a la 
signatura del mateix i per a l'execució del present acord. 
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Segon.- Notificar el present acord a l’Ajuntament de Palma, per a la seva constància i efectes 
procedents. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
 La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden informar 
favorablement la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN PROPOSTA COMMEMORACIÓ DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE 
LA VIOLÈNCIA CAP A LES DONES. 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  7 d’octubre de  2014, que deia: 
 
“Com cada any, el dia 25 de novembre es commemora el Dia Internacional per a l’Eliminació 
de la Violència cap a les Dones, denunciant la violència que  pateixen les dones d’arreu del 
món, al mateix temps que es demana a tota la societat una major implicació en qualsevol acte 
que atempto contra la integritat i la dignitat de la dona i en defensa de la justícia, la igualtat i la 
no violència. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO  al Plenari l’adopció del 
següent ACORD: 
 
Primer.-  L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda la renovació d’aquest compromís enfront d’aquesta 
xacra social, condemnant qualsevol tipus de violència cap a les dones, que vulnera els drets 
humans i en defensa d’una cultura basada en el respecte mutu, la igualtat, la llibertat i la dignitat 
humana. 
  
Segon.-  Que es pengi a la façana de l’Ajuntament la pancarta amb el llaç de solidaritat, sota el 
lema “25 de novembre, Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència cap a les Dones”.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
 La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden informar 
favorablement la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN MOCIÓ PSM-EN CONTRA LA DISCRIMINACIÓ DE LES ILLES BALEARS EN 
ELS PRESSUPOSTS GENERALS DE L’ESTAT. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 4 d’octubre de 2014, que deia: 
 
“El Govern d’Espanya ha aprovat el projecte de pressuposts generals de l’Estat per al 2015.  
D’acord amb aquest projecte, a les Illes Balears hi ha prevists 138 milions en inversions de l’Estat 
entre altres projectes per depuradores, transport ferroviari, infraestructures, etc...  Això significa 
124 € per habitant, molt per davall dels 242 € per habitant de mitjana espanyola.  De felt molt lluny 
dels 391 € per capita prevists a Cantàbria o els 699 € prevists per a Castella i Lleó. 
 
Es tracta sens dubte d’un greu comparatiu cap als ciutadans de les Illes Balears que sumen el 
2,3% de la població total de l’Estat espanyol, però només rebrem l’1,2% del total de les inversions.  
Per posar un exemple, del total de 3000 milions prevists per inversions ferroviàries a l’Estat 
(sobretot per AVE), Balears només rebrà 3,8 milions.  Tenint en compte que els ciutadans de 
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Balears amb els seus imposts també financen l’AVE, seria just rebre una compensació i un 
tractament més igualitari. 
 
Tot i que la xifra de 138 milions per a 2015  suposa un increment del 86% en relació a les 
inversions previstes el 2014, venim d’unes xifres d’inversió tan ridícules, que aquet increment no 
suposa escalar cap posició i som la darrera comunitat en inversió per capita. 
 
Aquesta situació es repeteix any rere any.  En la inversió global de l’Estat cap a les comunitats 
autònomes dels darrers 20 anys les Illes Balears, sistemàticament sempre quedam molt per davall 
de la mitjana. Aquesta situació es produeix en governs centrals tant del PSOE com del PP. 
 
Per exemple, el 2006 la mitjana era de 426 € per habitant i Balears rebé 173 €.  El 2009 la mitjana 
eren 520 i les Balears reberen 256.  El 2011 la mitjana eren 346 i Balears rebé 162.  El 20012 la 
mitjana era de 295 i Balears rebé 131.  I el 2014 la mitjana estava en 206 i a Balears n’hi 
destinaren 66. Com veim la discriminació és continua, i tot que les xifres poden variar Balears 
sempre queda en els darrers llocs d’inversió estatal. 
 
A tot això s’hi ha d’afegir que des de 2011 no arriben les inversions estatals previstes a l’Estatut 
d’Autonomia,  que en el finançament autonòmic som de les comunitats que més aportam i de les 
que menys rebem, i que l’Estat no ha aprovat tampoc el nou règim especial per a les Illes Balears 
previst a l’Estatut que hauria d’estar en vigor des de principis d’any. 
 
Per tot això, es presenten els següents  Acords: 
 
1r. El ple de l’Ajuntament de Llubí considera discriminatori contra els ciutadans de les Illes Balears 
les inversions previstes al projecte de Pressuposts Generals de l’Estat pr a 2015 en comparació a 
la mitjana d’inversions estatals. 
 
2n. El ple de l’Ajuntament  de Llubí denuncia que aquesta discriminació suposa una minva per a 
l’economia de les Illes Balears, per a la competitivitat de les nostres empreses i un greuge 
comparatiu cap als ciutadans de les Balears. 
 
3r. El ple de l’Ajuntament de Llubí insta al Govern de l’Estat a millorar les inversions previstes per a 
Balears el 2015 i anys successius, especialment en matèria de transport ferroviari, inversió 
turística, medi ambient, innovació i noves tecnologies. 
 
4t. El ple de l’Ajuntament de Llubí constata que un any més el Govern de les Illes Balears no ha 
sabut exigir al Govern de l’Estat uns pressuposts justs i dignes per als ciutadans de Balears. 
 
5è. L’Ajuntament de Llubí insta als diputats i senadors representants de les Illes Balears a no 
donar suport a cap pressupost de l’Estat que sigui discriminatori cap a les Illes Balears.” 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden informar 
favorablement la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN MOCIÓ PSM-EN CONTRA LA CAMPANYA DE FUMIG ACIÓ AMB INSECTICIDA 
AGRESSIU I NO SELECTIU CONTRA LA PROCESSIONÀRIA. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 3 d’octubre de 2014, que deia: 
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“El Govern té previst dur a terme una campanya de fumigació amb un pesticida considerat molt 
agressiu i poc selectiu en contra de la processionària del pi, durant les propere4s setmanes i fins a 
mitjan novembre. 
 
En concret, la planificació del Govern és fumigar les zones de pinar amb avioneta i helicòpter amb 
un insecticida anomenat DIMILIN Oleoso B, el principi actiu del qual, el diflubenzuron és un potent 
inhibidor del desenvolupament dels estadis de larva.  Tot i que només estigui present a aquest 
producte amb una concentració del 1,5 % i que el pla de fumigació evita les finques inscrites al 
CBPAE  (+ 100 metres a la rodona) i les caseres registrades, moltes veus expertes denuncien un 
risc innecessari ja que existeixen alternatives viables com el Bacilus turingensis, prou efectiu i de 
vida activa de curta durada, que està permès en agricultura ecològica. 
 
Esposa en dubta la necessitat d’aplicar aquest insecticida no només per la seva persistència al 
medi ambient sinó també pel perill de deriva que suposa la seva fumigació aèria per als cultius 
ecològics.  A més, encara que el DIMILIN Oleoso B es descriu com a compatible amb les abelles, 
diversos estudis científics (Adamsan et al. 2005, Devillers i Pham-Delegue 200. Tasei 2001, 
Thompson et al. 2005, Thompson et al. 2007) demostren que dosis menors a les letals afecten la 
vida de l’insecte (afecten damunt el rendiment de la colònia, mortalitat de les larves i ous, etc.) i per 
tant poden tenir un efecte no menyspreable sobre les seves poblacions. 
 
Del document de TRACSATEC destacam el següent: 
 
“9. ZONA DE TRATAMIENTO Y SUPERFICIE TRATADA 
 
La superficie total a tratar será de 27.028 ha, distribuidas de la sigüiente manera: 
MALLORCA 24.059 ha 
MENORCA 2.969 ha 
 
La relación de municipios con superficie de pinar objeto de tratamiento aéreo dentro del presente 
proyecto es la siguiente: 
Mallorca: Alaró, Alcudia, Algaida, Andratx, Ariany, Artà, Binissalem, Bunyola, Calvià, Campos, 
Capdepera, Costitx, Esporles, Felanitx, Inca, Lloret de Vistalegre, Llubí, Llucmajor, Manacor, 
Mancor de la Vall, Maria de la Salut, Marratxi, Montuïri, Muro, Palma, Petra, Porreres, Sant Llorenç 
des Cardassar, Santa Eugènia, Santa Margalida, Santa Maria del Camí, Santanyí, Selva, 
Sencelles, Ses Salines, Sineu, Son Servera i Valldemossa. 
Menorca: Alaior, Ciutadella, Es Mercadal, Es Migjorn Gran, Ferreries y Maó  
  
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de LLubí pren els següents ACORDS 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a no utilitzar insecticides agressius i no slectius contra la 
processionària del pi mitjançant tractament aeris. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a utilitzar mitjans més racionals i selectius pel tractament de 
la processionària del pi. 
 
3. Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a APAEMA ( Associació Producció 
Agrària Ecològica Mallorca).” 
 
La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden informar 
favorablement la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 



 5

 
6.- EXAMEN MOCIÓ CXI RESPECTE A LA MODIFICACIÓ DE L A LLEI ELECTORAL EN 
QUAN A LES ELECCIONS MUNICIPALS. 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 29 de setembre 2014, que deia: 
 
“En les darreres setmanes el partit Popular ha vengut anunciant la seva voluntat de reformar la 
llei electoral imposant l’elecció directa i automàtica dels batlles.  La reforma que es propugna 
traeix l’esperit de la Constitució, que consagra l’adopció, en els nivells estatal, autonòmic i local, 
del sistema parlamentari proporcional. 
 
Entenem que aquesta reforma electoral és un atac al pluralisme polític que la Constitució 
declara com un dels valors superiors de l’ordenament jurídic (art. 1 CE). Una reforma que 
pretén conservar el govern de milers d’ajuntaments i consagrar el bipartidisme baix l’excusa de 
l’estabilitat, obviant el consens com a base del sistema parlamentari vigent. 
 
Per altra banda, la reforma que es vol dur a terme per part del Partit Popular, limita la llibertat i 
el contingut de vot dels concejals electes que estiguin a l’oposició, ja que el vot dels concejals 
elegits mitjançant la candidatura que superi el 40% valdrà més que tots els altres concejals 
junts, encara que els superin en nombre. 
 
Aquesta reforma electoral que propugna el Partit Popular es fa per donar estabilitat política a un 
partit i no a una institució, creant un desequilibri representatiu de primer ordre, que lluny de 
cohesionar la societat, la fragmenta. 
 
El Partit Popular confon l’estabilitat política amb la llista més votada, el sistema parlamentari 
amb el sistema presidencialista, el consens amb les ganes de conservar la cadira, ... i tot això, 
a costa dels drets democràtics del conjunt de la ciutadania atorgats per la Constitució. 
 
La reforma proposada és un menyspreu al pluralisme polític que consagra la Constitució, a més 
d’un fred i desvergonyit  càlcul electoral per intentar conservar el govern de milers 
d’Ajuntaments. 
 
En base a tot l’exposat proposam al Ple de l’Ajuntament de Llubí  que adopti els següents  
 

ACORDS 
 
1.- L’Ajuntament de Llubí considera que el sistema parlamentari i proporcional vigent en la llei 
electoral és un sistema a preservar, atès que està consagrat pe la constitució i garanteix la 
representació de la ciutadania, supeditant l’estabilitat política al consens de la majoria de 
representants. 
 
2.- L’Ajuntament de Llubí manifesta que qualsevol modificació a la Llei electoral ha de partir 
d’un ampli consens entre els diferents partits polítics amb representació als ajuntaments amb 
l’objectiu bàsic d’aprofundir en al democràcia, de promoure el pluralisme polític i la màxima 
representativitat de les diferents opcions ideològiques, descartant-se les fórmules com l’elecció 
directa del batle o el sistema d’elecció a doble volta. 
 
3.- L’Ajuntament de Llubí acorda notificar el contingut de la present proposta de resolució al 
Ministerio del Interior, al Ministerio de Hacienda i Administraciones Públicas del Gobierno de 
España, al President del Govern Balear i al Parlament de les Illes Balears.”   
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La Comissió Informativa Permanent General,  per unanimitat dels assistents, acorden informar 
favorablement la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
 
7.- ALTRES INFORMACIONS: 
Per part del Sr. Batlle es va informar als reunits dels següents assumptes: 
 
-Conveni de cooperació Tècnica amb el Consell de Mallorca per a la redacció del catàleg de 
camins rurals. 
El Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN, comentà que l’aprovació s’ha de fer per plenari i 
què no sabien de la sol·licitud per part de la batllia per a la redacció de dit catàleg,  el que 
demostra una altra vegada la falta d’informació de las batllia cap els grups de l’oposició. 
-El Consell de Mallorca ha aprovat la redacció tècnica del projecte i direcció tècnica de l’Escoleta 
municipal a Sa Farinera. 
-El dilluns dia 13 d’octubre, ens va visitar la presidenta del Consell de Mallorca, i visità les obres 
d’asfaltat de carrers i es va reunir amb les associacions del poble.  A part d’això, es va tractar la 
cessió del carrer La Carretera i per part de l’equip de govern se li va comunicar que no 
s’acceptaria aquesta cessió  fins que no estiguessin fetes  les obres de les aigües pluvials;  a part 
d’això, es va comprometre a asfaltar les vies de servei de la via de circumval·lació i ens va 
comunicar que s’iniciarien les obres d’asfaltat de la carretera Llubí-Sa Pobla. 
El Sr. Joan Ramis del grup municipal CxI,  es va demanar si el Consell s’havia compromès a 
realitzar les obres de pluvials i el Sr. Batlle contestà que no s’havia compromès per no tenir els 
800.000 euros que costaria l’obra. 
-El diumenge 19 d’octubre es farà una caminada popular contra el càncer de mama. Hi ha inscrits 
236 participants. 
-S’ha sol·licitat al Govern Balear la delegació de competències per poder gestionar l’Escoleta 
municipal. 
-S’ha sol·licitat un peó d’obres a través d’un contracte de col·laboració social al SOIB. 
-S’ha aprovat per Junta de Govern Local de dia 13 d’octubre de 2014, un conveni amb Multimèdia 
S.A, per dotar a la policia local del programa tetraIB. 
-Ja s’ha elaborat per part del cap del Club d’Esplai, la memòria de l’escola d’estiu i l’informe per 
part de la regidora d’educació. 
-Ja s’ha elaborat el fulletó publicitant els cursos per a adults que organitzarà l’Ajuntament. 
-Dilluns començarà Guillem Feliu Alomar a realitzar treballs en benefici de la comunitat en 
compliment d’una sentència condemnatòria. 
-La duatló que organitza la Penya blaugrana es realitzarà el pròxim dia 9 de novembre.  
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va demanar si per a la concessió de subvencions per a llibres, 
se podia modificar les bases,  per incloure infants adoptats que no duen els dos anys empadronats 
a Llubí.  
 
I sense més assumptes per tractar, per ordre del Sr. President s'aixeca la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del què com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis  Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 


